
Wspan ia ła  w iadomość  d la 
mieszkańców Osiedla Północ. 
Firma Krężel  z Kobylnicy 
przebuduje długooczekiwane 

do remontu ul ice Witosa i  Racibora.  
C a ł k o w i t a  w a r t o ś ć  i n w e s t y c j i  t o                    

6.281.705,69 zł. Zakres prac obejmować 
będzie m.in. roboty rozbiórkowe, wykonanie 
podbudowy pod jezdnie, nowe zjazdy, 
parkingi, chodniki oraz nawierzchnie drogi, 
sadzenie drzew i krzewów liściastych, 
instalację monitoringu oraz przebudowę 

oświetlenia ul icznego wraz z budową 
kanalizacji deszczowej odwadniającej na 
ulicy Racibora. Zgodnie z harmonogramem, 
prace mają rozpocząć się na początku 
przyszłego roku i wstępnie zakończą się na 
początku 2024 roku.
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Panie burmistrzu, myślę, że to dobry czas 
aby podsumować 2022 rok. Jaki to był rok 
dla Sławna i z czego Pan jako burmistrz 
jest najbardziej zadowolony?
Z mojego punktu widzenia nie był to łatwy rok. 
Po dwóch latach walki z kryzysem wywołanym 
pandemią Covid-19 przyszło nam się zmierzyć 
z kolejnym, czyli skutkami wojny na Ukraine. 
Już w marcu przyjmowaliśmy pierwszych 
uchodźców wojennych w naszym mieście, 
o rgan izu jąc  im pomoc  i  bezp ieczne 
schronienie. Problemów jednak przybywało 
ponieważ wojna is totn ie wpłynęła na 
destabilizację finansów publicznych, głównie 
poprzez gwałtowny wzrost cen paliw i energii. 
Średnioroczna inflacja z roku 2021 wystrzeliła 
z poziomu 5,1% do około 15% w 2022. 
Wszystkie przyjęte na początku roku założenia 
budżetowe stały się de facto  nieaktualne                   
i  wymagały gruntownej  rewiz j i .  Z tak 
skomplikowaną i nieprzewidywalną sytuacją 
osobiście nie miałem jeszcze do czynienia. 
Pod znakiem zapytania stanęła m. in. długo 
oczekiwana przebudowa stadionu miejskiego, 
na którą z dużym trudem pozyskaliśmy                   
w zeszłym roku dofinansowanie z Ministerstwa 
Sportu na poziomie 2,5 mln zł, a działo się tak 
za sprawą wzrostu cen usług na rynku, który 
wpłynął na zwiększenie wartości tego zadania 
z planowanych 5,3 mln zł na około 7,5 mln po 
przetargu. Podobnie działo się z innymi 
zadaniami, ale szczęśliwie wypracowaliśmy 
rozwiązania m. in. z Bankiem Spółdzielczym 
w Sławnie co do zmiany harmonogramu spłaty 
posiadanych przez nas zobowiązań, które 
umożliwiły kontynuowanie zaplanowanych 
prac bez sięgania po dodatkowe kredyty. 
Udało się nam ponadto pozyskać, ogromne 
środki zewnętrzne na realizację wielu innych 
prac inwestycyjnych na terenie miasta                     
tj.:  budowa drogi na ul. Chełmońskiego, 
D w o r c o w e j ,  O k r z e i ,  W i t o s a ,                             
Racibora, Mieszka I, dróg dojazdowych                                             
i zagospodarowanie terenu wokół budynków 
po byłej Szkole Podstawowej Nr1, czy też na 
takie zadania jak pump truck (tor rowerowy dla 
dzieci i młodzieży), place zabaw itp. Było to 
możliwe dzięki doskonałej współpracy                        
z Panem Ministrem Pawłem Szefernakerem, 
który stał się prawdziwym ambasadorem 
naszych spraw. Warto przy tym zaznaczyć, że 
po wielu rozmowach i konsultacjach Pan 
Minister uwzględnił również moje sugestie, do 
których zobowiązałem się podczas kampanii 
wyborczej, dot. przebudowy ulic Jagiełły, 
Chopina i Gdańskiej. Środki na przebudowę 
tych ulic  otrzymał powiat sławieński (tj. 
właściciel wspomnianych dróg) w łącznej 
kwocie 9.5 mln zł. Cieszę się, że Pan Starosta 
Wojciech Wiśniowski podjął wyzwanie                        
i  d o p r o w a d z i ł  d o  z a w a r c i a  u m o w y                                

z wykonawcą. 
Wspomina Pan o realizacji wielu inwestycji, 
ale które spośród nich nazwałby Pan 
kluczowymi dla miasta?
Wszystkie wymienione inwestycje uważam za 
niezwykle ważne i oczekiwane. Patrząc na 
zadania drogowe to łatwo zauważyć, że 
dotyczą one głównie największych osiedli                
w Sławnie. Modernizacja dróg w tych 
obszarach przyczyni się zarówno do poprawy 
wizerunku miasta, jak i poprawy jakości życia 
mieszkańców. Natomiast dalsza budowa drogi 
na ul. Chełmońskiego przyczyni się z jednej 
strony do rozwoju strefy gospodarczej w tej 
części miasta, jak również stworzy dodatkowy 
bypass komunikacyjny wyprowadzający ruch 
samochodów ciężarowych w kierunku                      
ul. Morskiej. Inwestycje takie jak budowa 
stadionu lekkoatletycznego z boiskiem do piłki 
nożnej, czy toru rowerowego typu pump truck 
to długo oczekiwane inwestycje dla młodzieży, 
które stworzą zupełnie nowe warunki rozwoju 
rekreacyjno-sportowego. Natomiast budowa 
Świetlicy Osiedlowej przy ul. Kossaka stworzy 
mieszkańcom Osiedla Dzieci Wrzesińskich 
zupełnie nieznaną do tej pory bazę kulturalno-
rekreacyjną. Będzie ona m. in. miejscem 
spotkań seniorów, w którym zostanie 
zlokalizowana również biblioteka osiedlowa. 
Świetlica będzie posiadać własne zaplecze 
gastronomiczne oraz wielofunkcyjną salę np. 
do prelekcji, wyświetlania filmów, zabawy, 
organizacji imprez rodzinnych czy zajęć 
s p o r t o w y c h .  Z o s t a n i e  w y p o s a ż o n a                             
w oddzielny dojazd, miejsca parkingowe, 
bezpieczne ogrodzenie wraz z placem zabaw 
dla dzieci.  Poszerzenie właściwości Sądu 
Rejonowego w Sławnie i stworzenie dla niego 
nowoczesnej siedziby to również kolejny 
historyczny przełom oraz dokończenie reformy 
administracyjnej z 1999 roku, z którą nikt do 
tej pory nie dał sobie w Sławnie rady. Operacja 
ta ma kluczowe znaczenie dla dalszej 
egzystencji Powiatu Sławieńskiego. 
Ten rok to również dobre informacje                    
w sprawie drogi S6 – umowy na odcinek 
Koszalin-Sławno i Sławno-Słupsk zostały 
już podpisane, a prace mają zakończyć się 
do 2025 roku. Jak ta inwestycja wpłynie na 
rozwój Sławna?  
Bardzo cieszę się z tych wiadomości.                        
Od samego początku byłem zaangażowany                 
w ten proces działając m. in. w zarządzie 
s towarzyszen ia  samorządowego S6. 
Prawdziwy przełom w tej sprawie nastąpił 
jednak w marcu 2019 roku, kiedy to podczas 
wizyty Pana Ministra Andrzeja Adamczyka 
wraz z Ministrem Pawłem Szefernakerem               
w sławieńskim Ratuszu została przekazana 
wspaniała wiadomość o zabezpieczeniu 130 
mln zł na opracowanie niezbędnych projektów 
budowlanych i uzyskanie decyzji ZRID wraz z 
wykupami nieruchomości. Otworzyło to drogę 
do dalszych działań przetargowych, które 
o d b y ł y  s i ę  z g o d n i e  z  p r z y j ę t y m 
harmonogramem. Dzisiaj jesteśmy już po 
p o d p i s a n i u  u m ó w  z  w y ł o n i o n y m i 
wykonawcami, a jedna z nich tj. na budowę 
odcinka Koszalin-Sławno została podpisana     
w naszej Sali Herbowej - 30 września tego 
roku. Nie trzeba chyba nikogo przekonywać, 
że realizacja drogi ekspresowej S6 ma dla 
Sławna strategiczne znaczenie. W ramach 

zawartych już kontraktów powstanie m. in. 
duża obwodnica Sławna wraz z pęt lą 
w j a z d o w ą  z l o k a l i z o w a n ą  n a  u l i c y 
Polanowskiej, w obrębie której znajdują się 
nasze tereny inwestycyjne. Sama ulica 
Polanowska, która jest drogą wojewódzką 
stanie się główną drogą dojazdową do pętli S6 
i  p o w i n n a  d o c z e k a ć  s i ę  s t o s o w n e j 
przebudowy. 
Jak Pan wspomniał ostatnie miesiące 
okazały się dla nas wszystkich wyzwaniem 
– wojna na Ukrainie, pomoc uchodźcom, 
kryzys energetyczny i rosnąca inflacja. Co 
dla Pana, jako burmistrza Sławna, było                
w tym czasie największym sprawdzianem? 
Niewątpliwie było to zbilansowanie budżetu. 
Postępująca destab i l izac ja  f inansów 
publicznych (poprzez spadek wartości 
pieniądza i wzrost cen na rynku) stwarzała 
realne zagrożenie niewypłacalnością, co 
mogło się przełożyć na brak zdolności miasta 
do realizacji zaplanowanych zadań w wielu 
jego obszarach. Sam kryzys energetyczny 
sprawił, że ceny prądu czy miału węglowego 
wzrosły niemal sześciokrotnie w porównaniu 
do roku poprzedniego, ale czynników 
kosztotwórczych było znacznie więcej. Miasto 
to skomplikowana struktura organizacyjna 
funkcjonująca często na zasadzie naczyń 
połączonych. Zaburzenie płynności finansowej 
w jednym obszarze szybko przekłada się na 
cały budżet. Niektórzy myślą, że to studnia 
bez dna, ale niestety tak nie jest. Troska                  
o budżet ,  to t roska o nasze wspólne 
bezpieczeństwo. 
Od stycznia 2023 roku obowiązywać będą 
nowe stawki podatku  od nieruchomości 
oraz od środków transportowych. Będą 
one wyższe o 9% od poprzednich, przy 
wskaźniku inflacji  17,4% na koniec 
listopada. Jak Pan się do tego odniesie?
Podstawowa zasada tworzenia budżetu 
miasta wynikająca z ustawy o finansach 
publicznych mówi, że planowane wydatki 
bieżące nie mogą być wyższe od osiąganych 
dochodów bieżących (tj. pochodzących                    
z podatków i opłat lokalnych). Oznacza to, że 
jeżeli chcemy w dalszym ciągu utrzymać 
miasto w dotychczasowym kształcie, to 
musimy również zapewnić ze swojej strony 
niezbędny wkład finansowy. Nie można 
w ydatków b ieżących  zw ią zanych  ze 
sprzątaniem miasta, czy utrzymaniem 
miejskich jednostek, oświetlenia itp. scedować 
na innych. Musimy również zapewnić wkład 
własny do projektów inwestycyjnych, na które 
pozyskujemy wielomilionowe dotacje, czy też 
na obsługę już posiadanych zobowiązań 
k redy tow ych.  Od roku  2017 do  dn ia 
dzisiejszego zsumowana, średnioroczna 
inflacja wyniosła około 30% (tj. 2% w 2017                
+ 1,6% w 2018 + 2,3% w 2019 + 3,4% w 2020 
+ 5,1% w 2021 + ok. 15% w 2022 = 29,4%), 
natomiast dokonana w tym czasie korekta 
wielkości podatków lokalnych łącznie z tą 
ostatnią wynosi zaledwie 15%. Oznacza to 
patrząc przez pryzmat  planowania budżetu, 
że dokonaliśmy obniżenia podatków lokalnych 
o ponad 14% w porównaniu do wartości 
pieniądza z 2017 roku. Na większą rezygnację 
z dochodów już nie możemy sobie pozwolić.  

Rozmawiał: Rafał Szymczewski

O trwających inwestycjach, największych wyzwaniach i planach na 2023 rok rozmawiamy z Krzysztofem Frankensteinem - burmistrzem Sławna
Największym wyzwaniem jest zbilansowanie budżetu miasta
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W       ramach Rządowego Funduszu Polski Ład - Programu   
Inwestycji Strategicznych Sławno otrzymało środki na 
rozwój strefy przemysłowej w Sławnie, tj. budowę drogi 
łączącej ul. Morską z ul. Chełmońskiego wraz                             

z przebudową części ul. Chełmońskiego i części ul. Dworcowej oraz 
przebudowę ulicy Okrzei. Wykonawcą przebudowy ulicy Dworcowej 
oraz ulicy Chełmońskiego wraz budową łącznika pomiędzy ul. Morską 
z ul. Chełmońskiego zostało Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych                      
i Budowlanych Infrabud z Koszalina, które złożyło najkorzystniejszą 
ofertę w wysokości 11.388.954,13zł, oferując 60 miesięczny okres 
gwarancji. Umowę parafował Krzysztof Frankenstein – burmistrz 
Sławna oraz Bartosz Kłosowski – prezes zarządu Infrabud,                       
w obecności Sebastiana Skrzypka – specjalisty ds. projektów 
rozwojowych Banku Gospodarstwa Krajowego w Szczecinie.
Inwestycja realizowana będzie w trybie zaprojektuj i wybuduj. W tym 
roku zakończone zostaną  prace projektowe, zaś w przyszłym roku 
rozpoczną się prace budowlane przy przebudowie ulic. 
 Bl isko 250 metrowy odcinek ul icy Dworcowej zostanie 
przebudowany od skrzyżowania z ul. Armii Krajowej do skrzyżowania 
z  u l .  Kup iecką .   D ługość  p rzebudowywanego odc inka                                                 
ul. Chełmońskiego to z kolei 1,5km. Wstępnie prace przy przebudowie 
ulic powinny zakończyć się do końca 2023 roku.
 Z kolei wykonawcą przebudowy ulicy Okrzei została firma Bautra 
Sp. z o.o. z Koszalina, która złożyła najkorzystniejszą ofertę                
w wysokości 1.960.620,00 zł, z 60 miesięcznym okresem gwarancji. 
Zakres prac na 392 metrowym odcinku ul. Okrzei obejmuje m.in. 
roboty rozbiórkowe i przygotowawcze, roboty ziemne, przebudowę 
kanalizacji deszczowej oraz wykonanie nowej nawierzchni chodników 
i ulicy z kostki brukowej betonowej. 
 Prace przy przebudowie ulicy powinny rozpocząć się na wiosnę 
2023 roku i zakończą się do końca przyszłego roku.

Kolejny rok pełen milionowych inwestycji!
Przebudowa ulic Okrzei, Chełmońskiego, Dworcowej, Witosa i Racibora, budowa toru pumptruck oraz 
świetlicy osiedlowej na ODW. Sławieński samorząd na te ważne dla mieszkańców inwestycje pozyskał 
blisko 30 milionów złotych środków zewnętrznych. 

Przedsiębiorcy od wielu lat zabiegali o remont końcowego                 
odcinka ul. Chełmońskiego. Nowa droga zapewni lepszy 

dojazd do znajdujących się w tym rejonie firm. 

Dzięki rządowym środkom dojdzie do długooczekiwanego remontu ul. Okrzei oraz Dworcowej

Krzysztof Frankenstein  - burmistrz Sławna oraz Paweł 
Szefernaker - wicemnister MSWiA,  Pełnomocnik Rządu                      

ds. Współpracy z Samorządem Terytorialnym
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Na  p o c z ą t k u  l i s t o p a d a                                      
w sławieńskim ratuszu umowę na 
realizację inwestycji o wartości 

6.281.705,69 zł podpisał Krzysztof 
Frankenstein – burmistrz Sławna oraz 
Marcin Kwiatkowski – prezes zarządu 
spółki Krężel, w obecności Sebastiana 
Skrzypka – specjalisty ds. projektów 
rozwojowych Banku Gospodarstwa 
Kra jowego w Szczec in ie .  Nadzór 
inwestorski pełnić będzie firma Ekobud                 
z Koszalina. Umowę ze strony firmy 
parafowała Pani Jolanta Filipowska.
 Przypomnijmy, że Miasto Sławno 
otrzymało 7 125 000,00 zł w ramach II 
edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych na realizację tej inwestycji. 
Zakres prac obejmować będzie m.in. 
r o b o t y  r o z b i ó r k o w e ,  w y k o n a n i e 
podbudowy pod jezdnie, zjazdy, parkingi, 
chodniki, wykonanie nowych nawierzchni, 
sadzenie drzew ikrzewów liściastych, 
instalację monitoringu oraz przebudowę 
oświetlenia ulicznego oraz budowę 
kanalizacji deszczowej odwadniającej na 
ulicy Racibora. Termin zakończenia 
inwestycji przewidziano do 15 miesięcy 
od dnia podpisania umowy.
 Zgodnie z harmonogramem, prace 
mają  rozpocząć  s ię  na  początku 
przyszłego roku i wstępnie zakończą się 
na początku 2024 roku.

Z początkiem 2023 roku rusza przebudowa ulic na Osiedlu Północ

Ulica KosynierówDo wakacji powstanie tor pumptruck

Pumptrack to tor mający kształt pętli przeznaczony głównie 
dla rowerzystów, chociaż korzystają z niego również osoby 
jeżdżące na rolkach, desce i hulajnodze. Na tor ten 

składają się wzniesienia i pochyłe zakręty, które umożliwiają jazdę 
na rowerze bez pedałowania – w tzw. systemie „pompowania”. 
Rowerzysta nabiera prędkości poprzez balansowanie ciężarem 
własnego ciała – najprościej mówiąc stara się przenieść ciężar 
ciała na przód roweru przy zjeździe ze wzniesienia i na tył roweru 
przy wjeździe na muldę.
 Realizacja tej inwestycji jest możliwa dzięki dofinansowaniu                 
z Rządowego Program Inwestycji Strategicznych. Miasto Sławno 
otrzymało blisko 2 miliony złotych na budowę torów wraz z 
infrastrukturą towarzyszącą. Będzie to idealne uzupełnienie 
obecnie już funkcjonujących ścieżek rowerowych.
 Zakres prac obejmować będzie m.in. budowę torów do jazdy na 
rowerze typu „pumptrack”, budowę ścieżek spacerowych, zakup, 
dostawę i montaż ławek, leżaków miejskich, koszy na śmieci, 
stojaków rowerowych, urządzeń do street workoutu, rozbudowę 
oświetlenia parkowego, a także montaż ogrodzenia oraz instalację 
monitoringu.
 Inwestycję zrealizuje firma Krężel z Kobylnicy. Wykonawca 
złożył najkorzystniejszą ofertę w kwocie 1.926.727,42 zł.     
Zgodnie z harmonogramem, prace budowlane mają rozpocząć się 
w marcu 2023 roku i wstępnie zakończą się w czerwcu przyszłego 
roku.

Bardzo dobra informacja dla młodszych sławnian. Na terenie obok Szkoły Podstawowej nr 2 powstanie 
tor pumptruck. 
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Trwa remont stadionu miejskiego

Pierwsze prace ruszyły w połowie 
maja br. Wykonawca wykonał 
wykopy pod instalacje elektryczne 
dla oświetlenia boiska i sterowania 

jego nawodnieniem, a także dokonał rozbiórki 
trybun. W trakcie zrealizowanych prac wynikła 
konieczność dodatkowych prac w postaci 
palowania fundamentów pod maszty 
oświetleniowe. Następnie zerwano murawę 
oraz przeprowadzono korytowanie wraz                  
z profilowaniem terenu. W chwili obecnej 
prowadzone są w dalszym ciągu prace 
ziemne przy odwodnieniu tereniu. 
 Obiekt po gruntownej przebudowie będzie 
spełniał V kategorię dla stadionów i obiektów 
lekkoatletycznych. Na terenie stadionu 
powstanie bieżnia okrężna czterotorowa 
(400m) z sześciotorową bieżnią prostą 
(110m) wraz z odwodnieniem. Arena 

l e k k o a t l e t y c z n a  p o s i a d a ł a  b ę d z i e                              
m.in. dwuścieżkową skocznię do skoku w  dal 
i trójskoku z rozbiegiem dwukierunkowym, 

r o z b i e g i  d o  r z u t u 
oszczepem z polem rzutów 
na murawie, skocznię do 
skoku wzwyż, rzutnię do 
pchnięcia kulą z sektorem 
rzutów na murawie, rzutnię 
d o  p c h n i ę c i a  k u l ą  z 
sektorem rzutów z mączki 
mineralnej, dwukierunkową 
skocznię do skoku o tyczce 
oraz rów z wodą do biegów                               
z przeszkodami. W ramach 
i n w e s t y c j i  p o w s t a n i e 
również     oświetlenie 
b i e ż n i  o r a z  b o i s k a 
p i ł k a r s k i e g o .  D l a 
b e z p i e c z e ń s t w a 
u ż y t k o w a n i a 
zaprojektowano ogrodzenie 
panelowe, wydzielające 

bieżnię o wysokości 130 cm - spełniające 
w y m a g a n i a  w g  w y t y c z n y c h  P Z P N . 
Zaplanowano także przebudowę boiska 
głównego. Wody opadowe z bieżni i areny 
lekkoatletycznej odprowadzone będą do 
zbiornika podziemnego o pojemności 100m3 
z przeznaczeniem wody do wykorzystania na 
cele podlewania murawy. Do tego celu 
zaprojektowano system zraszania sterowany 
elektronicznie z uwzględnieniem warunków 
pogodowych. Projektowane elementy (boisko 
i  b ieżnia) wymagać będą demontażu 
istniejących ogrodzeń wewnętrznych. Przy 
b ieżn i  ustawione zostaną boksy d la 
zawodników rezerwowych.
 Dodatkowo w ramach prac przewiduje się 
w y k o n a n i e  k a n a l i z a c j i  d e s z c z o w e j                              
i odwodnienia bieżni, montaż tablicy wyników 
i  kontenera  kasowego,  u twardzen ie 
nawierzchni dojść, dojazdów oraz wykonanie 
zielni wokół wykonanych obiektów. 

Trwają prace przy przebudowie stadionu miejskiego w Sławnie. Wykonawcą inwestycji jest firma                         
Panorama Obiekty Sportowe Sp. z o.o. z Piaseczna, która złożyła najkorzystniejszą ofertę w kwocie                  
ponad 7 milionów złotych.            
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Pod koniec września br. w sławieńskim 
ratuszu doszło do podpisania umowy 
na realizację drogi ekspresowej S6 na 

odcinku Koszalin - Sławno. Inwestycję 
zrealizuję konsorcjum firm Kobylarnia                         
i Mirbud, a wartość kontraktu to 657,9 mln zł. 

Odcinek Koszalin - Sławno - 23,2km
Odcinek rozpoczyna się tuż za obwodnicą 
Koszal ina i  Sianowa, a kończy przed 
miejscowością Sławno. W ramach inwestycji 
przewidziano budowę czterech węzłów 
drogowych (Kawno, Malechowo, Karwice, 
Bobrowice), Obwodu Utrzymania Drogi, pary 
Miejsc Obsługi Podróżnych (Karwice Północ 
i Południe) oraz 20 obiektów mostowych,                   
w tym 5 obiektów będzie pełniło funkcję 
p rze j ść  d la  zw ie rzą t .  Trasa  będz ie 
wygrodzona od otaczającego terenu siatkami 
i wyposażona w bariery energochłonne. 
Zadanie obejmuje także przebudowę dróg 

p o p r z e c z n y c h , 
krzyżujących się z nowo 
zapro jektowaną drogą 
ekspresową oraz budowę 
dróg dojazdowych.
Jak powiedział minister 
in f ras t ruk tury  Andrze j 
Adamczyk, który wziął 
udz ia ł  w uroczys tośc i 
p o d p i s a n i a  u m o w y , 
realizacja tej inwestycji 
pozwoli na rozwój regionu - 
Jednym z priorytetów rządu 
b y ł a  d e k l a r a c j a ,  ż e 
środkowe Wybrzeże będzie 
dostępne komunikacyjnie, 
będzie połączone bezpiecznymi drogami                  
z resztą kraju. Bez tych połączeń region nie 
będzie mógł się rozwijać i nie wykorzysta 
potencjału, który w  nim tkwi.
Wiceminister MSWiA, Paweł Szefernaker 

p o d k r e ś l i ł ,  ż e  d r o g a 
e k s p r e s o w a  m i ę d z y 
Koszalinem a Sławnem to 
inwestycja wyczekiwana 
przez mieszkańców od lat:  
Pomorze Środkowe jest 
jednym wielkim placem 
budowy. Budowane są m.in. 
drogi lokalne, ale też te 
strategiczne. To bardzo 
w a ż n e ,  a b y  r e g i o n 
Koszalina, Sławna, Słupska 
n i e  b y ł  w y k l u c z o n y 
komunikacyjnie, jak to było 
przez lata.
Burmistrz Sławna Krzysztof 
Frankenstein stwierdził, że 
ta inwestycja wpłynie na 
rozwój całego regionu: - 

Faktycznie byliśmy regionem wykluczenia 
drogowego i często patrzyliśmy z zazdrością 
na inne obszary Polski, które rozwijały się 
nieco bardziej dynamicznie. Brak drogi 
przyczyniał się m.in. do słabszego wzrostu 
gospodarczego na tym obszarze.

Odcinek Sławno - Słupsk - 22,9 km
W połowie listopada parafowano także 
umowę na realizację odcinka Sławno - 
Słupsk. Inwestycję zrealizuję firma Stecol,              
a wartość kontraktu to 701,6 mln zł. Nowa 
t r a s a  b ę d z i e  d w u j e z d n i o w ą  d r o g ą 
ekspresową o dwóch pasach ruchu w każdym 
kierunku. Odcinek o długości 22,9 km omija 
Sławno częściowo od strony południowej                  
i biegnie do Słupska, znajdującego się już                
w województwie pomorskim. W ramach tego 
zadania oprócz trasy głównej powstaną 
cztery węzły drogowe (Sławno, Warszkowo, 
Wrześnica i Sycewice) oraz infrastruktura 
towarzysząca .  W p lanach  jes t  m. in 
przebudowa dróg krzyżujących się z nową 
„eską”, budowa dróg dojazdowych, a także 
awaryjnych wjazdów czy przejazdów. 

Udostępnienie do ruchu odcinka Sławno - 
Słupsk, planowane jest w październiku 2025 
roku. Wtedy też kierowcy będą mogli 
przejechać całą, 300-kilometrową trasę 
ekspresową Szczecin - Gdańsk. 

Drogą S6 pojedziemy w 2025 roku

W sławieńskim ratuszu podpisano umowę na budowę odcinka drogi S6 Koszalin-Sławno. 
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Budowa świetlicy osiedlowej na ukończeniu, 
wkrótce zagospodarowanie terenu

Trwa przebudowa obiektów po byłej 
Szkole Podstawowej nr 1 w Sławnie. 
To efekt działań podjętych przez Pawła 

Szefernakera - posła ziemi koszalińskiej, 
Sekretarza Stanu w MSWiA, jak również 
Krzysztofa Frankensteina - burmistrza 
Sławna.  Dzięki działaniom Pana Ministra                  
i  burmistrza Sławna w budynku przy                          
ul. Kossaka 31 swoją siedzibę będzie miał 
Sąd Rejonowy o poszerzonej właściwości. Po 
reorganizacji jednostki wszyscy mieszkańcy 
powiatu będą mogli załatwić swoje sprawy               
w stolicy powiatu sławieńskiego.
Od zeszłego roku w budynku głównym              
t rwały  prace budowlane -  wykonano                            
rozbiórkę starego komina,  rozbiórkę 
stropodachu, wykonano montaż windy z 
możliwością korzystania z niej przez osoby 
niepełnosprawne, przebudowano wnętrza       
łącznika oraz wykonano termomodernizację 
budynków poprzez wykonanie docieplenia 
ścian BSO i stropodachu w technologii DKD. 
Sławieński samorząd otrzymał na realizację 
tego zadania wsparcie w łącznej kwocie 
czterech milionów złotych. Środki pochodziły 

z II tury Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, a także z rezerwy budżetu 
państwa.
Dodatkowo sala gimnastyczna, która 
znajdowała się tuż obok budynku głównego 
wyodrębniona została jako niezależny obiekt 
i przekształcona na świetlicę osiedlową. 
Prace wewnątrz budynku obejmują rozbiórkę 
podłogi drewnianej, wykonanie nowej 
posadzki i izolacji termicznej, wykonanie 
instalacji co, wodno-kanalizacyjnej, gazowej        
i elektrycznej, pokrycie podłóg płytkami, 
wykonanie podwieszanych sufitów, tynków 
wewnętrznych, ścian działowych oraz 
warstwy wykończeniowej. Dodatkowo            
w ramach prac wykonana zostanie instalacja 
L A N  i  s y s t e m  m o n i t o r i n g u  w r a z                                     
z nagłośnieniem.
Wykonawcą inwestycji jest f irma MTD 
Budown ic two S .C.  Tomasz  i  Mac ie j 
Daszczyński ze Słupska, która złożyła 
n a j k o r z y s t n i e j s z ą  o f e r t ę  w  k w o c i e 
1.209.388,68 zł. 

Zagospodarowanie terenu
W  l i s t o p a d z i e  m i a s t o                 
ogłosiło również przetarg na 
zagospodarowanie terenu 
wokół siedziby Sądu i świetlicy 
osiedlowej.  W ramach robót 
p rzew idz iano  rozebran ie 
nawierzchni,  roboty ziemne                
i  podbudowy,  wykonan ie 
nawierzchni drogi i parkingu z 
kostki brukowej betonowej 
g r a f i t o w e j ,  w y k o n a n i e 
n a w i e r z c h n i  c h o d n i k a , 
rozebranie starego i montaż 

nowego ogrodzenia, instalacja monitoringu, 
nasadzenia drzew i krzewów, ułożenie 
kruszywa ozdobnego na agrowłókninie, 
budowę kanalizacji deszczowej oraz zakup, 
dostawę i montaż ławek, koszy na śmieci                 
i stojaków na rowery. Na ten cel pozyskano 
środki w wysokości 1.470 000,00 zł w ramach 
Programu Inwestycji Strategicznych. 
 Prace przy zagospodarowaniu terenu 
rozpoczną się z początkiem 2023 roku,                     
a całość prac zakończy się do połowy 
przyszłego roku. 
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Nowoczesny Park Handlowy w miejscu „Alwy”
Teren po byłej „Alwie” przy ul. Łącznej w Sławnie zmienił 

diametralnie swoje oblicze. 
Z początkiem czerwca br. otwarto pierwsze sklepy w Parku 

Handlowym w Sławnie. Przypomnijmy, że po wielu latach 
intensywnych starań udało się uporządkować sytuację prawną                        
i doprowadzić do zmiany właściciela terenu po byłej „Alwie” przy ul. 
Łącznej w Sławnie. Na tym terenie powstał nowoczesny park 
handlowy. Było to możliwe dzięki wypracowanemu porozumieniu 

między Miastem Sławno, Urzędem Skarbowym i nowym właścicielem 
terenu, który m.in. musiał uregulował poprzednie zaległości  na rzecz 
miasta w kwocie ponad 700.000,00 zł. 
Na terenie o powierzchni ponad 18.000 m2 znalazły się takie sklepy, 
jak Rossman, Martes Sport,  Kaes, CCC, LIDL, Pepco, NEONET oraz 
KiK. Do tego powstało jeszcze 205 miejsc parkingowych. Inwestorem 
była firma Green Hills Investment z Warszawy. 

Powiat rozstrzygnął przetarg na przebudowę miejskich ulic

Iinwestycje te możliwe są  dzięki dofinansowaniu z Rządowego 
Program Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Powiat Sławieński 
otrzymał 9,5 mln złotych na realizację tego zadania. Całkowita 

wartość podpisanej umowy to ponad 14,5 mln złotych. Inwestycję 
zrealizuje firma Krężel z Kobylnicy. 
 Zakres prac przy przebudowie ulicy Chopina obejmuje m.in. 
roboty rozbiórkowe i przygotowawcze, roboty ziemne, przebudowę                        
i rozbudowę istniejącej kanalizacji deszczowej, a także wykonanie 
nowej podbudowy i nawierzchni. Łączna długość remontowanego 
odcinka to 392 metry. 
 Przebudowa ulic Jagiełły i Gdańskiej odbędzie się w formule 
zaprojektuj i wybuduj.  Realizacja tej inwestycji przewiduje prace przy 
branży drogowej, branży sanitarnej w zakresie kanalizacji 
deszczowej, branży elektrycznej w zakresie oświetlenia drogowego, 
branży teletechnicznej w zakresie kanału technologicznego                         
i monitoringu oraz projektów przebudowy i zabezpieczenia 
istniejącego uzbrojenia terenu. Wykonawca będzie również musiał 

uzyskać wymagane przepisami prawa decyzje, pozwolenia, 
uzgodnienia, opinie, niezbędne do uzyskania decyzji o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej
  Zgodnie z harmonogramem, prace rozpoczną się wiosną 
przyszłego roku i zakończą w listopadzie 2024 r.

Starostwo Powiatowe podpisało umowę na realizację inwestycji drogowych powiatowych ulic                               
w Sławnie, tj. Jagiełły, Chopina i Gdańskiej. 
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Na przejściu dla pieszych 
na  u l .  Kosza l ińsk ie j 
z a m o n t o w a n o 

ostrzegawcze oświetlenie. 
 To już kolejny etap poprawy 
bezpieczeństwa na tym odcinku.
W 2019 roku, po kolejnych 
zdarzeniach na te j  drodze, 
GDDKiA zamontowała słupki 
ostrzegawcze w pobliżu jednego 
z przejść dla pieszych. W 2020 
roku przejście dla pieszych, 
znajdujące się przy ul. Kossaka 
zostało przesunięte o ok. 20m               
w stronę miasta. Dodatkowo                  
w celu poprawy bezpieczeństwa 
z a i n s t a l o w a n o  f o t o r a d a r.                                
W październiku 2021 roku na 
zlecenie Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i  Autostrad 
wybudowano chodnik na odcinku 
od ul. Kossaka do przejścia dla 

pieszych za fotoradarem.
 Wszystkie te działania to efekt 
wielu spotkań z przedstawicielami 
GDDKiA ,  podczas  k tó rych 
K r z y s z t o f  F r a n k e n s t e i n  - 
burmistrz Sławna wraz z radnymi 
-  A d a m e m  P o p r a w s k i m                           
i Marcinem Podolskim zgłaszali 
problem bezpieczeństwa na                
ul. Koszalińskiej.
 B u d o w a  s y g n a l i z a c j i 
świetlnych i ostrzegawczych to 
ko le jne dz ia łan ie  na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa ruchu 
d r o g o w e g o .  S y g n a l i z a c j e 
świet lne na przejściach dla 
pieszych i skrzyżowaniach oraz 
sygnal izac je ost rzegawcze 
umożliwią pieszym bezpieczne               
i  b a r d z i e j  k o m f o r t o w e 
przekraczanie jezdni.

Nowa sygnalizacja ostrzegawcza 
na ul. Koszalińskiej

Nowoczesne monitory interaktywne 
dla sławieńskich szkół 

W ramach programu Cyfrowa Gmina, Miasto Sławno zakupiło 
m. in .  12  mon i to rów in te rak tywnych  d la  szkó ł 
podstawowych.  Sześć z n ich t raf i ło  do Szkoły 

Podstawowej nr 2, kolejne sześć do Szkoły Podstawowej nr 3                    
w Sławnie.
Sprzęt dostarczył Zakład Elektronicznej Techniki Obliczeniowej Sp. 
z o.o. z Koszalina, który złożył najkorzystniejszą ofertę w kwocie 
119.310,00 zł, z 60-miesieczną gwarancją na zakupiony sprzęt. 
Umowę pod koniec października na realizację zadania podpisał 
Krzysztof Frankenstein - burmistrz Sławna oraz Piotr Maszkiewicz 
- Prezes Zarządu ZETO Koszalin.
Nowoczesne 65-calowe urządzenia są dużymi ekranami 
projekcyjnymi, z których obraz jest widoczny dla wszystkich 
słuchaczy w sali klasowej. Powierzchnia tablicy jest czuła na dotyk 
dzięki temu osoba stojąca przy tablicy ma możliwość obsługiwana 
komputera, uruchomiana dowolnych programów. Wygląda to tak jak 
byśmy pracowali na bardzo dużym tablecie. Dodatkowo pozwala, tak 
jak w przypadku tradycyjnych tablic, na pisanie, rysowanie.                  
W przypadku zastosowań edukacyjnych tabl ica pozwala 
nauczycielowi m.in. na nanoszenie notatek z rysunkami, wyświetlania 
dowolnych treści podczas lekcji, uruchamianie dowolnych 
programów edukacyjnych czy wyświetlania dowolnej ilustracji, 
zdjęcia, animacji oraz filmu. 
Miasto Sławno realizuje projekt grantowy „Cyfrowa Gmina” 
finansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 
na lata 2014 – 2020 Osi Priorytetowej V Rozwój cyfrowy JST oraz 
wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia REACT-EU 
działania 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej 
odporności na zagrożenia.

Ujęto wandali, którzy zniszczyli miejską fontannę

We wrześniu br. fontanna 
znajdująca się na skwerze 
przy ul. Armii Krajowej                   

i  M a t e j k i  p a d ł a  o f i a r ą  a k t u 
wandalizmu.
 Kilkoro młodszych mieszkańców 
S ławna  uszkodz i ł o  i ns ta lac ję 
fontanny, a także kilka z dysz wraz                
z systemem natryskowym. Woda                 
w  f on tann ie  p ł yn i e  w  ob iegu 
zamkniętym, więc z uszkodzonych 
dysz woda zalała i uszkodziła także 
instalację elektryczną. To miało wpływ 
na niedziałające oświetlenie tego 

skweru. Straty oszacowano na blisko 
80.000,00 zł. Całe zdarzenie zostało 
za re jes t rowane p rzez  mie jsk i 
monitoring oraz przez monitoring 
okolicznych sklepów. 
W toku prowadzonych czynności 
P o l i c j a  u s t a l i ł a  s p r a w c ó w 
przedmiotowego zdarzenia. Aktualnie 
t r w a j ą  c z y n n n o ś c i  z w i ą z a n e                          
z przypisaniem poszczególnym 
osobom udziału w przedmiotowym 
p r z e s t ę p s t w i e .  N a s t e p n i e                       
sprawcy zostaną pociągnięci do 
odpowiedzialności za swoje czyny.



Co się działo       w 2022 roku?

Pomoc uchodźcom z Ukrainy
 W czwartek, 24 lutego 2022 roku Rosja 
zaatakowała Ukrainę. Setki tysięcy Ukraińcow 
zaczęło uciekać w stronę Polski. 
 Od pierwszych dni wojny, również Sławno 
rozpoczęło pomoc dla uchodźców. Urząd 
Miejsk i  uruchomi ł  zb iórkę darów dla 
potrzebujących. Od samego początku 
Krzysztof Frankenstein– burmistrz Sławna był 
w ciągłym kontakcie z Romanem Biłasem                  

z  Zarządu  Związku  Ukra ińców                        
w Koszalinie i Zbigniewem Boguckim 
- Wojewodą Zachodniopomorskim.  
Wyznaczone zostały trzy  punkty 
zbiórki  w Sławnie -  w Urzędzie 
Miejskim, w Miejskim Ośrodku Pomocy 
Społecznej oraz w hali widowiskowo-
sportowej przy SP3. Mieszkańcy 
licznie odpowiedzieli na ogłoszoną 
przez miasto zbiórkę, przynosząc dary 
sk ierowane dla uchodźców. Do 
punktów trafiły m.in. koce, pościele, 
kołdry, łóżka polowe, a także żywność 

i środki czystości. Dodatkowo sławieński 
samorząd zakupił i przekazał koce termiczne, 
śpiwory, maty do spania, materace, materiały 
opatrunkowe oraz leki .  Swoją pomoc 
oferowały także instytucje - m.in. PSS 
Sławno, Apteka Niebieska, Dr. Max czy 
pracownicy PKO Banku Polskiego ze Sławna. 
Zorganizowano także Bieg Charytatywny - 
Sławno dla Ukrainy.  Zebrane rzeczy 

docierały do najbardziej potrzebujących 
miejsc, zarówno na Ukrainie jak i na granicy 
Polski.  
Wielu polskich obywateli, a także sławnian                 
w odruchu serca zdecydowało się również 
przyjąć pod swój dach migrantów wojennych. 
Miasto koordynowało akcję, przyjmując 
zgłoszenia lokalizacji od mieszkańców,                    
w których można było ulokować uchodźców. 
Sławieński samorząd przygotował także 
miejsca zbiorowego zakwaterowania na hali 
widowiskowo-sportowej przy SP3. Dla 
przybywających do Sławna uchodźców 
przygotowano i wydawano tzw.  „paczki na 
s ta r t ” .  Zapewn iono  równ ież  pe łne , 
całodzienne wyżywienie. Pierwsi uchodźy 
przybyli do Sławna 08 marca i przebywali na 
hali do października br. Urząd Miejski                        
w Sławnie od samego początku koordynuje 
t a k ż e  a k c j ę  w y p ł a t y  ś w i a d c z e ń  z a 
zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia 
uchodźcom z Ukrainy. 

STYCZEŃ

LUTY - GRUDZIEŃ

Rekordowy finał WOŚP
W styczniu odbył się 30. Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. W całej Polsce oraz również                        
w Sławnie zbierano pieniądze na okulistykę dziecięcą. 
Hasłem zbiórki było „Przejrzyj na oczy”. 

Co roku nasze miasto aktywnie bierze udział w tej 
wyjątkowej imprezie, a dzięki Państwa wsparciu ten finał 
był wyjątkowy i rekordowy ponieważ w udało się zebrać 
rekordową kwotę 73.496,15 zł.



Co się działo       w 2022 roku?
MARZEC

Dni Sławna 2022
największy Festiwal 

Orkiestr Dętych

Od Dnia Flagi, Biegu Święców do 
Festiwalu Orkiestr Dętych – przez 
cały miesiąc Sławno świętowało 
705 rocznicę lokowania miasta. 
O s t a t n i m ,  n a j b a r d z i e j 
widowiskowym elementem tych 
obchodów był koncert Golec 
uOrkiestra, który zakończył 52. 
Festiwal Orkiestr Dętych oraz 
Święto Miasta.

Dwudniowa impreza przyciągnęła 
do Sławna ponad 400 muzyków             
z  ca łe j  Polsk i  i  zza granicy.                       
W festiwalu uczestniczyły orkiestry 
m.in. z Kolna, Ząbkowic Śląskich, 
Chełmna, Iwanowic, Kraszewic, 
Postomina, Sławna czy z włoskiego 
miasta Cles. Wydarzenie uświetniły 
także koncerty Orkiestry Wojskowej 
ze Świnoujścia oraz orkiestry 
Aleksandrija z Ukrainy. Sponsorem 
tytularnym wydarzenia było PZU. 
 

II Festiwal Food Trucków
Pod koniec czerwca na pl. Wyszyńskiego odbył się II Festiwal 
Smaków Food Trucków, który przyciągnął wielu mieszkańców 
miasta i okolic. 
Do Sławna przyjechało 14 wozów oferujących potrawy z różnych 
stron świata. Nie opuszczając miasta można było poznać smaki 
Europy, Azji czy Ameryki. 

Otwarcie Parku Handlowego
Z początkiem czerwca br. otwarto pierwsze sklepy w Parku 
Handlowym w Sławnie. Na terenie o powierzchni ponad 18.000 
m2 znalazły się takie sklepy, jak Rossman, Martes Sport,  Kaes, 
CCC, LIDL, Pepco, NEONET oraz KiK. Do tego powstało jeszcze 
205 miejsc parkingowych. Inwestorem była firma Green Hills 
Investment z Warszawy. 

CZERWIEC

MAJ

Złoty Gryf Sławieński dla Marii Poprawskiej
Rada Miejska w Sławnie podczas sesji w dniu 29 marca 2022 roku 
przegłosowała wniosek o nadanie nagrody Złoty Gryf Sławieński dla Marii 
Poprawskiej ze Sławna. Nagroda została wręczona w maju, podczas uroczystej 
Sesji Rady Miejskiej. Pani Maria Krystyna Poprawska to mieszkanka Sławna 
odznaczająca się aktywną działalnością w przestrzeni społecznej. 
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30-lat Sławno-Rinteln
Minęło 30 lat od podpisania umowy o współpracy z niemieckim 
miastem Rinteln. Z tej okazji w maju w Sławnie oraz w sierpniu                  
w Rinteln podpisano akt kontynuacji partnerstwa. Ponadto podczas 
sierpniowego święta Rinteln nasze miasto reprezentowało ponad               
20 tancerzy z grup tanecznych Gracja i Finezja, którzy dwukrotnie 
występowali na scenie w samym centrum Rinteln.

Piknik z produktem polskim 
Bitwa Regionów

Konkurs dla kół gospodyń wiejskich „Bitwa Regionów”, występy 
miejscowych zespołów oraz zabawy dla najmłodszych - to tylko 
niektóre z atrakcji Pikniku z Produktem Polskim, który odbył się na                                        
pl. Wyszyńskiego w Sławnie.

Sprzedaż węgla po preferencyjnych cenach
W związku z wejściem w życie Ustawy o zakupie preferencyjnym 
paliwa stałego dla gospodarstw domowych,  Burmistrz Miasta Sławno 
zorganizował sprzedaż węgla dla mieszkańców Sławna po 
preferencyjnych cenach. Łącznie złożono ponad 200 wniosków na 
łącznie ponad 300 ton paliwa stałego. 

LISTOPAD - GRUDZIEŃ

WRZESIEŃ

LIPIEC-SIERPIEŃ

Koncert Kuby Sienkiewicza - lidera 
grupy Elektryczne Gitary

8 października w Sławieńskim Domu Kultury odbył się koncert 
Kuby Sienkiewicza, lidera grupy „Elektryczne Gitary”. Na 
akordeonie towarzyszył mu Łukasz Dąbrowski, saksofon, flet 
oraz głos Aleksander Korecki.

Nowy rok szkolny 2022/2023
Z początkiem września uczniowie rozpoczęli nowy rok szkolny 2022/2023. 
W Szkole Podstawowej nr 2 naukę podjęło 491 uczniów, w tym                                 
66 pierwszoklasistów. Od 1 września 2022 r. w szkole pracuje 45 nauczycieli. 
Do Szkoły Podstawowej nr 3 w roku szkolnym 2022/2023 uczęszcza 474 
uczniów, w tym 48 pierwszoklasistów. W szkole pracujebędzie 42 
nauczycieli. Do miejskich szkół uczęszcza 33 dzieci z Ukrainy. Do miejskich 
przedszkoli uczęszcza 400 dzieci, a zatrudnionych jest 48 nauczycieli.

PAŹDZIERNIK
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Seniorzy świętowali swój dzień

Z tej okazji, na zaproszenie Krzysztofa 
Frankensteina – burmistrza miasta, 
seniorzy ze Sławna spotkali się                     

w Sławieńskim Domu Kultury. W uroczystym 
spotkaniu uczestniczyli m.in. członkowie 
Miejsko-Gminnego Koła Polskiego Związku 
Emerytów i Rencistów, członkowie Ośrodka 
Wsparcia Seniora, Stowarzyszenia Turystyki 
Pieszej i Rowerowej „Na Szlaku”, Polskiego 
Związku Niewidomych, miejsko-gminnego 
koła Związku Kombatantów RP i Byłych 

Więźniów Politycznych w Sławnie, a także 
członkowie Rady Seniorów w Sławnie.
W części artystycznej niespodziankę dla 
s e n i o r ó w  p r z y g o t o w a ł y  s t a r s z a k i                                  
z Przedszkola nr 4 im. Krasnala Hałabały, 
które pod opieką Pani Jolanty Borkowskiej 
zaprezentowały wiersze i piosenkę pn. 
morskie opowieści. Podczas uroczystości nie 
mogło również zabraknąć występów samych 
seniorów – na scenie wystąpiły zespoły 
ludowe Sławnianki oraz Pieńkowianie.

Na koniec Krzysztof Frankenstein – burmistrz 
Sławna złożył na ręce Wandy Szostak-
Wrońskiej – Wiceprzewodniczącej Rady 
Seniorów w Sławnie życzenia zdrowia, 
pogody ducha i wszelkiej pomyślności dla 
wszystkich Seniorów, po czym wzniesiono 
symboliczny toast i odśpiewano „Sto Lat”.
 C z ę ś ć  o f i c j a l n ą  z a k o ń c z o n o 
okol icznościowym tortem, po którym 
Seniorzy udali się na poczęstunek.

14 listopada obchodzony był Ogólnopolski Dzień Seniora. Jest to szczególne święto, święto ludzi                    
starszych, którym należy się szacunek i uznanie za bezinteresowną miłość i mądrość, jakimi obdarowują 
młodsze pokolenia oraz podtrzymują jakże ważne w naszych domach tradycje.
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Uczniowie odebrali sprzęt komputerowy w ramach grantu PPGR

W sławieńskim ratuszu uczniowie 
szkół podstawowych oraz szkół 
średnich z terenu Miasta Sławno, 

których krewni w linii prostej pracowali 
niegdyś w Państwowych Przedsiębiorstwach 
Gospodark i  Ro lne j ,  odebra l i  sp rzę t 
k o m p u t e r o w y  w r a z  z  n i e z b ę d n y m 
oprogramowaniem.
 Sprzęt uroczyście przekazał Paweł 
Szefernaker – wiceminister MSWiA oraz 
poseł ziemi koszalińskiej oraz Krzysztof 
Frankenstein – burmistrz Sławna. Łącznie 
przekazano 120 sztuk laptopów,  24 
komputery stacjonarne oraz 3 tablety. 

Sprzęt komputerowy zakupiony 
został w ramach projektu pn. 
„ W s p a r c i e  d z i e c i  z  r o d z i n 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym 
– Granty PPGR” realizowanego w 
ramach Programu Operacyjnego 
Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. 
Miasto Sławno podpisało umowę 
na zakup sprzętu na łączną kwotę 
363  000 ,00  z ł .  Za  tę  kwotę 
zakupiono komputery, tablety, 
akcesoria i oprogramowanie.

P r z e d  b u d y n k i e m 
U r z ę d u  M i e j s k i e g o                 
w Sławnie stanęły trzy 
m a s z t y  z  b i a ł o -
czerwonymi f lagami. 
Jeden z nich został 
sfinansowany w ramach 
projektu „Pod biało – 
czerwoną”, pozostałe 
dwa zakupione zostały                          
z budżetu miasta.

Aby wziąć udział w akcji, należało zebrać odpowiednią liczbę głosów 
poparcia online.  Dzięki głosom mieszkańców nasze miasto zdobyło 
odpowiednią ilość głosów.
„Pod biało-czerwoną” to projekt, który  jednoczy nasz kraj i jego 
mieszkańców, a także uhonoruje Poległych za wolność i niepodległość 
naszej Ojczyzny, ale także zachęci do patriotycznych postaw i dumy                
z bycia Polakami. 
Ta patriotyczna inicjatywa, realizowana pod honorowym patronatem 
Prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego, opierała się o zapał 
i działanie mieszkańców naszych Małych Ojczyzn. Celem projektu było 
także godne upamiętnienie zwycięstwa wojsk Rzeczypospolitej nad 
armią bolszewicką w  Bitwie Warszawskiej 1920 roku. Umieszczenie 
flagi na maszcie w wyjątkowym miejscu to dowód na to jak ważne są 
symbole narodowe w życiu Polaków. Te, za które życie w walce 
o wolność Ojczyzny poświęcali nasi przodkowie. 

Nowe maszty przed budynkiem ratusza
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 Sprzedaż węgla na preferencyjnych warunkach
W związku z wejśc iem w życ ie Ustawy o zakupie 

preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych,  
Burmistrz Miasta Sławno zorganizował sprzedaż węgla dla 

mieszkańców Sławna po preferencyjnych cenach. W pierwszym 
okresie, tj. do 31 grudnia 2022 roku sprzedano ponad 200 ton węgla 
uprawnionym mieszkańcom miasta. Na kolejny okres, tj. od                           
01 stycznia 2023 roku wymagane będzie złożenie nowego wniosku. 
Zgodnie z zapisami Ustawy, osobami uprawnionymi są osoby, które 
mają prawo do ubiegania się o otrzymanie dodatku węglowego. 

Kto i kiedy może złożyć wniosek?
⁕ Wniosek może z łożyć osoba f izyczna zamieszkująca                                    
w gospodarstwie domowym na rzecz którego dokonywany jest zakup 
węgla,
⁕ Gospodarstwo domowe prowadzone jest na terenie Miasta Sławno,
⁕Wnioskodawca jest uprawniony do otrzymania dodatku węglowego,
⁕ Wnioskodawca ani żaden członek gospodarstwa domowego,                       
na rzecz którego jest dokonywany zakup preferencyjny, nie nabyli 
paliwa stałego na sezon grzewczy przypadający na lata 2022–2023, 
po cenie niższej niż 2000 zł brutto za tonę  w ilości  co najmniej takiej 
jak określona w przepisach wydanych na podstawie art. 8 ust.                       
2 ustawy o zakupie preferencyjnym paliwa stałego przez 
gospodarstwa domowe.
Osoby zainteresowane prosimy o składanie wniosków o zakup 
preferencyjny do Urzędu Miejskiego w Sławnie. Wzór wniosku                     
w wersji elektronicznej dostępny jest na stronie internetowej www.
slawno.pl lub w wersj i  papierowej w punkcie podawczym 
sławieńskiego ratusza.

  

WAŻNE! 
⁕ Odbiór paliwa stałego nastąpi po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku 
o zakup preferencyjny paliwa stałego. Pracownicy tut. Urzędu 
skontaktują się z Wnioskodawcą celem ustalenia terminu odbioru 
węgla.
⁕ Mie jsce odb ioru  –  AGROMOR sp.  z  o .o .  w S ławnie ,                                        
ul. Chełmońskiego 53.
⁕ Koszt węgla - 1.900,00 zł za tonę.
⁕ Do powyższej ceny nie wlicza się kosztów transportu paliwa stałego 
z miejsca składowania do gospodarstwa domowego (art. 5 ust. 3 
Ustawy). Istnieje możliwość transportu przez firmę obsługującą 
sprzedaż, po indywidualnym ustaleniu kwoty transportu.
⁕ Płatność wyłącznie gotówką przy odbiorze węgla.
⁕ Przy odbiorze i płatności wymagane jest posiadanie dokumentu 
tożsamości.
    W przypadku pytań zapraszamy do kontaktu – wegiel@slawno.pl 
lub tel. 59 810 00 51 lub 502 845 370

Ciągłość dostaw ciepła dla sławnian zapewniona
Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki 

Cieplnej zapewniło bezpieczeństwo 
i  c iąg łość dostaw c iep ła  d la 

sławnian korzystających z miejskiej sieci. To 
duża zasługa działań prezesa spółki – 
Roberta Jankowskiego i burmistrza Sławna 
Krzysztofa Frankensteina.
Wobec ogromnych trudności związanych                  
z zakupem węgla kamiennego, mając na 
uwadze sytuację jaką wywołała wojna na 
Ukrainie oraz embargo nałożone na dostawy 
węgla z Rosji, spółka rozpoczęła zakupy 
miału węglowego w kwietniu 2022 roku. 
Mimo drastycznego wzrostu cen w stosunku 
do  ub ieg łego  roku  o raz  poważnych 
problemów związanych z dostępnością miału 
węglowego, spółka zgromadziła 2651,52 Mg 
tego paliwa. W minionych latach MPEC 
przeznaczał na zakup miału węglowego 
używanego do produkcji energii cieplnej ok. 
1,2 mln zł. Obecne potrzeby zakupowe w tym 
zakresie przekraczają 6 mln zł. Wzrost wynosi 
więc blisko 500%.
W skali roku przedsiębiorstwo zużywa średnio 
3500 Mg miału węglowego. Brakująca partia 
pal iwa zabezpieczona jest  aktualn ie 
realizowanym kontraktem na dostawy miału 
węglowego. Zgromadzony zapas paliwa 

znacząco zabezpiecza więc produkcję oraz 
dostawy energii cieplnej dla wszystkich 
o d b i o r c ó w  k o r z y s t a j ą c y c h  z  u s ł u g 
przedsiębiorstwa na terenie miasta Sławno.
Jednocześnie spółka informuje, że od dnia 5 
listopada 2022 r. wprowadzi do rozliczeń z 
odbiorcami XVII Taryfę dla ciepła. Została ona 
zatwierdzona przez Prezesa Urzędu 
Regulacji Energetyki dnia 21 października 
2022 r. oraz opublikowana w Biuletynie 
Branżowym Urzędu Regulacji Energetyki – 
Ciepło nr 696/2022 w dniu 21 października 
2022 r. Wprowadzenie cen i stawek opłat 
zawartych w XVII Taryfa dla ciepła spowoduje 
wzrost opłat średnio o 86,7%.  
„Nowa ta ry fa  zos ta ła  za tw ie rdzona 

p rzez  Prezesa  Urzędu  Regu lac j i 
Energetyki. Nie jest to łatwa taryfa i nie 
j e s t  t o  ł a t w y  c z a s  d l a  b r a n ż y 
e n e r g e t y c z n e j .  D l a  n a s z e g o 
przedsiębiorstwa wzrost wynosi ponad 
500% - do zakupu paliwa musieliśmy 
dołożyć b l isko 5 mln z łotych.  Dla 
mieszkańców spowoduje to wzrost o około 
86,7%. Na ten czas koszty skalkulowane 
pozwolą nam stabilnie funkcjonować                    
i zapewnić ciepło mieszkańcom Sławna” 
- powiedział Robert Jankowski - prezes 
spółki.

Jednocześnie MPEC Sławno, zgodnie                     
z ustawą z dnia 15 września 2022 r.                           
o szczególnych rozwiązaniach w zakresie 
niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją 
na rynku paliw (Dz.U. 2022 poz. 1967), 
będzie stosowało „średnie ceny wytwarzania 
ciepła z rekompensatą” dla odbiorców 
określonych w art. 4.1. Zgodnie z ustawą 
ś r e d n i a  c e n a  w y t w a r z a n i a  c i e p ł a                                   
z rekompensatą przyjmuje wartość:
- 150,95 zł/GJ netto dla ciepła wytwarzanego                 
w źródłach ciepła opalanych gazem ziemnym 
lub olejem opałowym;
- 103,82 zł/GJ netto dla ciepła wytwarzanego                 
w pozostałych źródłach ciepła
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Za nami XV Festiwal Piosenek Marka 
Grechuty! Festiwal Twórczości Marka 
Grechuty jest jedynym tego typu 

wydarzeniem w skali całego regionu, dlatego 
rok  roczn ie  wzbudza coraz większe 
zainteresowanie wśród artystów oraz mediów 
lokalnych i ogólnokrajowych. 
 To wyjątkowe wydarzenie doczekało się 
XV edycji, która odbyła się 20 listopada 2022 
r. Tego dnia ponownie rozbrzmiewały piosenki 
Marka Grechuty w wykonaniu młodych 

artystów z niemal całej Polski między innymi 
ze Szczecina Kołobrzegu, Koszalina, 
Gdańska, Warszawy, Krakowa.
To w Sławnie wygrywali obecnie znani 
Tomasz Ziętek, Daria Zawiałow czy Projekt 
Hubas. Na przestrzeni XIV edycji w Sławnie 
gościli: Maciej Miecznikowski, Joanna 
Trzepiecińska, Jacek Borkowski, Jacek 
Wójcicki,  Olga Bończyk, Mieczysław 
Szcześniak, Katarzyna Groniec, Janusz 
Radek, Grzegorz Turnau, Krystyna Prońko, 
Halina Młynkowa i Grzegorz Wilk.

W 2022 roku Jury przyznało  następujące 
nagrody:
- GRAND PRIX - Filip Rychcik
- ZŁOTY MAREK - Daria Adamczewska
- SREBRNY MAREK - Jakub Łosiński                
i Sasza Haorulin
- BRĄZOWY MAREK - Zespół Mayol
- Nagroda publiczności - Sasza Hairulin                   
i Jakub Łosiński
- Wyróżnienie - Maria Kaczyńska, Oliwia 

Świtlicka, Milen Burdalska, Daria Zając, 
Hanna Miszke, Julia Deczyńska
Gwiazdą jubileuszowego festiwalu był Łukasz 
Zagrobelny - od lat obecny na scenie 
musicalowej związany z Teatrem Muzycznym 
Roma,  wykonawca h i tów tak ich  jak                              
:„ Nieprawda”, „ Życie na czekanie”, „ Nie 
kłam kochanie”, „ Ja tu zostaję „ i wielu 
innych. 

Podsumowano Zachodniopomorskie Dni Dziedzictwa 2022

W sali kinowej sławieńskiego domu 
k u l t u r y  p o d s u m o w a n o 
Z a c h o d n i o p o m o r s k i e  D n i  

Dziedzictwa 2022, które w tym roku odbywały 
się pod hasłem „Po nich dziedziczymy”, 
nawiązującym do tradycji, wiedzy i dokonań 
naszych poprzedników.
 Głównym celem Zachodniopomorskich Dni 
Dziedzictwa jest promowanie w kontekście 
europejskim, różnorodności regionalnego 
dziedzictwa ze szczególnym uwzględnieniem 
specyfiki kulturowej i historycznej naszego 
województwa. To również wzmocnienie 

identyfikacji społecznej z lokalną, 
rodz imą  spuśc i zną  ku l t u rową , 
p o s t r z e g a n ą  z a r ó w n o  w  j e j 
materialnym jak i niematerialnym 
wymiarze.
 Tego roczne  has ło  „Po  n i ch 
dziedziczymy” odwołuje się zarówno 
do historii miejsc, ludzkich wspomnień 
i przekazywanych tradycji jak również 
wiedzy,  technolog i i  i  dokonań 
poprzedników, z osiągnięć których 
możemy korzystać, udoskonalać i 
przekazywać następnym pokoleniom.
 Wydarzenia organizowane od sierpnia do 
października adresowane są do możliwie 
najszerszego kręgu odbiorców a udział                   
w nich jest bezpłatny i w pełni dostępny.                     
W poprzednich latach uczestniczyło w nich 
kilkudziesięciu organizatorów, którzy w 
zróżnicowany, dopasowany do swoich 
możliwości i specyfiki, sposób przygotowywali 
wydarzenia kulturalne mające budować 
tożsamość regionalną oraz promować kulturę 

i  t r adyc je  Pomorza 
Zachodn iego  i  j ego 
mieszkańców.
Jak  co  roku  M ias to 
Sławno aktywnie włącza 
s i ę  w  o r g a n i z a c j ę 
wydarzeń w ramach Dni 
Dziedzictwa. Spotkanie 
p o d s u m o w u j ą c e 
wszys tk ie  dz ia łan ia 
o t w o r z y ł  K r z y s z t o f 
Frankenstein – burmistrz 

S ł awna , 
który podziękował młodzieży, ich rodzinom 
o r a z  n a u c z y c i e l o m  z a  a k t y w n e 
zaangażowanie w poszukiwaniu swoich 
korzeni. Jednocześnie podczas spotkania 
burmistrz Sławna złożył gratulację Panu 
Mieczysławowi Kamińskiemu, który w tym 
dniu obchodził swoje 80. urodziny i był 
j e d n y m  z  b o h a t e r ó w  p r e z e n t a c j i 
przedstawianej przez jego wnuczkę.
 W tym roku w sławieńskiej edycji udział 
wzięły szkoły – Szkoła Podstawowa nr 2, 
Szkoła Podstawowa nr 3, Zespół Szkół 
Agrotechnicznych, Zespół Szkół im. J.H. 
Dąbrowskiego oraz Miejska Biblioteka 
Publiczna oraz Sławieński Dom Kultury. 
Uczniowie zaprezentowali swoje prace 
poprzez konkursy,  wystawy,  a także 
prezentacje multimedialne. Dziękujemy 
wszystk im osobom zaangażowanym                       
w organizację tegorocznych Dni Dziedzictwa 
w Sławnie.

XV Festiwal Piosenek Marka Grechuty za nami
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Wyróżnienia dla najlepszych uczniów szkoły muzycznej

Pięciu uczniów – laureatów oraz 
f i n a l i s t ó w  o g ó l n o p o l s k i c h                                   
i  międzynarodowych konkursów 

muzycznych zostało wyróżnionych przez 
Krzysztofa Frankensteina - burmistrza 
Sławna. To naj lepsi uczniowie szkoły 
muzycznej w Sławnie,    w roku szkolnym 
2021/2022.
Doceniając wyjątkowe osiągnięcia uczniów, 
Krzysztof Frankenstein - burmistrz Sławna 
zaprosił finalistów i laureatów konkursów 
muzycznych wraz z rodzicami i opiekunami 
do ratusza, wręczając im okolicznościowe 
nagrody i dyplomy.
Wyróżnieni zostali:
- Karolina Laskowska kl. IV PSM II st.                      
w Słupsku (flet) śrdenia – 5,0
II miejsce w  międzynarodowym konkursie 
„Talents of Europe” zorganizowanym przez 
Spanish Festival Committe. ( 20.09.2021r. )
Awans do Finału Tokyo International Flute 
Audition (01.10.2021r.)
Grand Prix 10.11.2021r, ,  International Vocal 
and Instrumental Art Competition „Music 
Talent” Kazachstan

II miejsce - Tiziano Rosetti International 
Music Competition, Lugano, Switzerland, 
grudzień 2021r.
07.01.2022r. Platinum Prize 2nd Edition 
Canadian International Music Competition
2021-2022 Canadian International Music 
Competition, Young Artist Category, Platinum 
Medal
-  Ireneusz Fabian kl. II c.6 (akordeon) 
średnia – 5,33
III miejsce –  XXVII Kaszubskie Spotkania 
Akordeonowe w Kościerzynie – marzec 2022 
r. :
III miejsce –  IV Międzynarodowy Konkurs 
Akordeonowy w Solcu Kujawskim – czerwiec 
2022 r:  
- Stanisław Rogala kl. III c.6 (akordeon) 
średnia – 5,33
I miejsce – XXVII Kaszubskie Spotkania 
Akordeonowe w Kościerzynie – marzec 2022 
r.
I miejsce –  IV Międzynarodowy Konkurs 
Akordeonowy w Solcu Kujawskim – czerwiec 
2022 r. 

- Miłosz Polewski kl. V c.6 (akordeon) średnia 
– 5,0
III miejsce – XXVII Kaszubskie Spotkania 
Akordeonowe w Kościerzynie – marzec 2022 
r.
I miejsce –  IV Międzynarodowy Konkurs 
Akordeonowy w Solcu Kujawskim – czerwiec 
2022 r.
- Blanka Ciróg kl. IV c.6 (flet) średnia – 5,5
II miejsce – VI Tokyo International Music 
Competition, Japan, 01.02-01 marca 2022r. 
Kat. B,
I miejsce –  Sopravista International Online 
Festival-Contest „Prometheus”, Italy, 30 
kwietnia 2022r.
Wyróżnienia i życzenia otrzymali także 
nauczyciele przygotowujący  uczniów do 
konkursów - Zbigniew Stawiarz (akordeon), 
Agnieszka Bugajska (flet) oraz Tomasz 
Szymczewski (akompaniator). Podczas 
spotkania krótki występ zagrała Karolina 
Laskowska w duecie z Blanką Ciróg. 
Wszystk im wyróżn ionym serdeczn ie 
gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

Sukces Gracji i Finezji w Czechach
Zespół taneczny Gracja i Finezja w dniach 24- 27 listopada 2022 

roku brał udział w Mistrzostwa świata WADF - Liberec Czechy.
 W wydarzeniu mogły wziąć udział zespoły, które staną na 

podium na Mistrzostwach Polski. Spełniając ten warunek obie grupy 
intensywnie przygotowywały sie do wydarzenia, spędzając                          
na parkiecie wiele godzin poza planowanymi treningami wiele godzin. 
W ostatni weekend zajęcia trwały od godz 9.00 do 20.00.
  W mistrzostwach wzięli udział tancerze z 15 krajów - Kongo, 
Finlandia, Węgry, Francja, Szwecja, Austria, Niemcy, Belgia, Łotwa, 

Bangladesz, Rumunia, 
S łowacja,  S łowenia 
Czechy i Polska.
Ta n c e r z e  z  G r a c j i 
w y s t ą p i l i                                  
w   4  k a t e g o r i a c h 
zajmując wymarzone 
l o k a t y .  F o r m a c j a 
towarzyska zdobyła                
1 miejsce w kategorii 
Dance show Juniors, 
N i n a  W n u k  z a j ę ł a                   
3 miejsce w kategorii 
Artistic Dance solo juveniles, formacja disco 
zajęła 4 miejsce w kategorii Dance Small Team juniors, duet Wiktoria 
Hennig i Liliana Kania weszły do finału na 7 miejscu.
  Wszyscy tancerze zaprezentowali się wspaniale, jest to efekt wielu 
lat pracy i ogromnego zaangażowania w swój rozwój.
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W niedzielę, 13 listopada 
2022 roku rozegrany 
z o s t a ł  w  S ł a w n i e 

superl igowy mecz pomiędzy 
z e s p o ł a m i  M ł y n y  S t o i s ł a w 
Kosza l in ,  a  MKS PR Urb is 
Gniezno.
Dla koszalinianek niedzielne 
spotkanie było kolejnym występem 
przed sławnieńską publicznością. 
Z kolei dla szczypiornistek z 
pierwszej stolicy Polski był to 
deb iu t  w  naszym m ieśc i e . 
Gn ieźn iank i  t o  t ego roczny 
beniaminek PGNIG Superligi 
Kobiet, który uzyskał awans na 
najwyższy szczebel rozgrywek w 
kraju dzięki triumfowi w turnieju 

mistrzów pierwszoligowców. 
Do przerwy lekką przewagę 
p o s i a d a ł o  G n i e z n o ,  k t ó r e 
dwubramkowe prowadzenie 
u t r z y m y w a ł o  d o  s y r e n y . 
Koszalinianki schodziły do szatni 
p r z e g r y w a j ą c  1 2 : 1 4 .  P o 
wznowieniu gry przez dłuższy 
czas miała miejsce wymiana 
ciosów, ale utrzymywała się dwu 
-  t r zy  b ramkowa p rzewaga 
zespołu z Gniezna. Koszalinianki 
nie były w stanie zniwelować 
powsta łe j  różn icy  i  puchar 
Bu rm is t r za  M ias ta  S ławna 
pojechał do Gniezna. Końcowy 
wynik 27:32.

Superligowy szczypiorniak 
powrócił po przerwie 

do Sławna

Bieg Niepodległości 2022 

11 listopada 2022r. odbył się 
Bieg Niepodległości, w ramach 
obchodów 104-lecia odzyskania 
niepodległości.
184 uczestników wzięło udział  
w  b i e g u ,  a b y  ś w i ę t o w a ć 
r o c z n i c ę  o d z y s k a n i a 
niepodległości. Wzruszającym 
momen tem by ło  wspó lne 
odśpiewanie o godzinie 12.00 - 
Hymnu państwowego. Wszyscy 
uczestnicy otrzymali piękne 
p a m i ą t k o w e  m e d a l e ,                      
słodką przekąskę – rogala 
marc ińsk iego oraz napój . 
Puchary i medale dla wszystkich 
zawodników oraz posiłek po 
biegu zapewnili fundatorzy - 
Urząd Miejski  w Sławnie i   
Miejska Komisja Rozwiązywania 

Prob lemów A lkoho lowych                    
w Sławnie.
Trasę biegu zabezpieczali - 
d r u ż y n y   h a r c e r s k i e 
„Drzewianie” i  „Hajdowie”, 
członkowie STRiP „Na Szlaku” 
o raz  s ł aw ieńska  Po l i c j a . 
Transport zapewniła spółka 
Przedsiębiorstwo Energetyki 
Cieplnej. Medale i puchary 
wręczali - Marzena Łużyńska – 
p r z e w o d n i c z ą c a                                 
Rady Miejskiej w Sławnie, 
D o m i n i k  M a r g i e l e w s k i  – 
wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w Sławnie, oraz radni 
Rady Miejskiej w Sławnie - 
Marta Stępień, Karolina Stępień, 
Paweł Kopczyński i Marcin 
Podolski. 

 11 listopada to dla Polaków jeden z najważniejszych dni w roku. 
Tego dnia w 1918 r. po 123 latach niewoli Polska odzyskała 
niepodległość i powróciła na mapy świata.
 Obchodzona 11 listopada rocznica odzyskania wolności jest okazją 
do uroczystych obchodów przed pomnikami pamięci narodowej. Do 
przypomnienia najważniejszych kart z dziejów naszej historii. Do 
chwili zadumy nad bohaterstwem żołnierzy, którzy walczyli o wolną 
Ojczyznę, ale również przypomnienia determinacji i rozwagi polityków 
czy osiągnięć tych, którzy odbudowali nasz kraj po latach niewoli. To 
dzień, w którym jak Polska długa i szeroka powiewają polskie flagi, 
zaś uczestnicy obchodów przypinają do piersi biało-czerwone 
kotyliony.
 Uroczystości Święta Niepodległości w Sławnie rozpoczęły się mszą 
św. w intencji Ojczyzny w kościele pw. Wniebowzięcia NMP. 
Następnie mieszkańcy Sławna i powiatu sławieńskiego, w asyście 
Orkiestry Dętej im. Ziemi Sławieńskiej, uczniów powiatu sławieńskiego 
i pocztów sztandarowych, przemaszerowali ulicami miasta na 
cmentarz komunalny, gdzie pod Pomnikiem Poległych Żołnierzy 
odbyły się wystąpienia okolicznościowe oraz Apel Poległych. Władze 
samorządowe, przedstawiciele służb mundurowych, organizacji 
pozarządowych, kombatanci, harcerze, pracownicy sławieńskich 

jednostek oraz uczniowie złożyli kwiaty i zapalili znicze pod 
Pomnikiem Poległych Żołnierzy oraz pod Krzyżem Katyńskim. 
Uroczystość na cmentarzu komunalnym poprowadził komendant 
hufca hm. Ryszard Sobczak.
 W uroczystościach Święta Niepodległości miasto reprezentował 
Krzysztof Frankenstein - burmistrz Sławna oraz radni Rady Miejskiej 
na czele z Marzeną Łużyńską - Przewodniczącą Rady Miejskiej                       
w Sławnie.

104. Rocznica Odzyskania Niepodległości przez Polskę
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Zbliża się 31. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy

Ce lem 31 .  F ina łu 
WOŚP jest zakup 
sprzętu do szybkiej 

identyfikacji bakterii, którymi 
z a k a ż e n i e  m o ż e 
doprowadzić do sepsy. Po 
raz pierwszy w histor i i 
O r k i e s t r y  z a k u p i o n e 
urządzenia posłużą nie 
określonej grupie wiekowej 

pacjentów, ale wszystkim, którzy tego sprzętu będą potrzebować. 
Wielki Finał WOŚP zaplanowano na 29 stycznia 2023, ale już od 10 
grudnia 2022 można zgłaszać się po Firmowe Puszki Stacjonarne, 
dzięki którym można zbierać datki w swoich firmach. 
 Firmowa Puszka Stacjonarna to tekturowa puszka kwestarska, 
taka sama, kolorowa i wyjątkowa, jak te wolontariuszy. Przypisana 
jest do konkretnego opiekuna i lokalu. Zbiórka w firmach może 
odbywać się w dniach 10.12.2022 r. – 29.01.2023 r. Do udziału mogą 
zgłaszać sklepy, markety, restauracje czy też punkty usługowe takie 
jak fryzjerzy czy gabinety kosmetyczne.
 Jak zarejestrować Firmową Sztabową Puszkę Stacjonarna? To 
kilka prostych kroków online:
⁕ Opiekun zbiórki do Firmowej Puszki Stacjonarnej (lokalny 

przedsiębiorca)  zakłada konto na stronie iwolontariusz.wosp.org.pl.
⁕ Po wypełnieniu formularza rejestracyjnego i aktywowaniu konta 
(poprzez kliknięcie w link otrzymany mailem) możecie przystąpić do 
zgłoszenia Firmowej Puszki Stacjonarnej. 
⁕ Opiekun uzupełnia formularz zgłoszeniowy Firmowej Puszki 
Stacjonarnej wpisując wymagane dane w zakładce „Chcę 
reprezentować firmę”
⁕ Opiekun wybiera Sztab, w którym odbiera materiały niezbędne do 
przeprowadzenia zbiórki oraz zda i rozliczy Puszkę po zakończonej 
kweście - w naszym przypadku Sławno nr sztabu 4707. 
⁕ Po uzyskaniu akceptacji, Szef Sztabu przy wydaniu materiałów 
potrzebnych do  przeprowadzenia zbiórki, wyda również oficjalne 
zezwolenie.
Przekaż przedmioty do licytacji
Miejski Sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Sławnie 
zaprasza przedsiębiorców i mieszkańców Sławna do przekazywania 
przedmiotów na licytację 31 finału WOŚP. Firmy i osoby prywatne 
pragnące przekazać przedmioty na aukcje wspierające 31. Finał 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy proszone są o przekazanie 
przedmiotów do Szkoły Podstawowej nr 3 w Sławnie. Osoby 
z a i n t e r e s o w a n e  p r o s i m y  o  k o n t a k t  m a i l o w y : 
miejskisztabwospslawno@gmail.com lub telefoniczny 604 878 776. 

Już 21 stycznia 2023 roku Sławno stanie się ponownie stolicą 
tańca w regionie. W tym dniu odbędzie się Festiwal Tańca                      
z „Gracją”, który przyciągnie do miasta tancerzy z całego 

Pomorza. Dodatkowo podczas Festiwalu obchodzony będzie 
jubileusz 15-lecia zespołu tanecznego „Gracja” oraz 10-lecie 
Szkoły Tańca „Finezja”. Gwiazdą wieczoru będzie Rafał Maserak 
- światowej sławy tancerz tańca towarzyskiego, choreograf                        
i instruktor tańca. 
Organizatorami wydarzenia są: Szkołą Podstawowa nr 2                          
w Sławnie, Stowarzyszenie „Gracja”, Szkoła Tańca Finezja,  Urząd 
Miejski w Sławnie oraz Ośrodek Sportu i Rekreacji w Sławnie. 
Serdecznie zapraszamy!

Festiwal Tańca z „Gracją” 
 gwiazdą Rafał Maserak

Sł aw ieńsk i  Dom Ku l tu ry 
zaprasza na Norowroczną 
Wiedeńską Galę Operetki                   

z lampką szampana zespołu Artes 
Ensemble. 
To porywające, ponad dwugodzinne 
widowisko muzyczne, które swoim 
r o z m a c h e m ,  a t r a k c y j n o ś c i ą 
w idowiska,  wysub l imowanym 
smakiem zachwyciło już tysiące 
me lomanów w  ca łe j  Po l sce , 
zdobywając entuzjastyczne opinie                
i uznanie. Gala urzeka elegancją, 
wysokim kunsztem i wirtuozerią 
artystów zespołu Artes Ensemble, 

oczarowuje pięknem wyjątkowych 
głosów śpiewaków operowych, 
z a c h w y c a  s t y l o w y m  t a ń c e m                       
i  m i s t r zowską  g rą  ak to rską , 
r ó ż n o r o d n o ś c i ą  s c e n i c z n e j                       
akc j i ,  tanecznych przebojów, 
n o w o r o c z n y c h  ż y c z e ń , 
p o r y w a j ą c y c h  d o  t a ń c a 
ka rnawa łowych  ry tmów o raz 
muzycznych fajerwerków.  Gala 
odbędzie się 8 stycznia o godz. 
18:00 w SDK. Bilety do nabycia                   
w kasie SDK, biletomacie lub na 
stronie Sławieńskiego Domu Kultury. 

Noworoczna gala wiedeńska
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13 stycznia 2023 roku zapraszamy na charytatywny koncert 
Narodowej Kapeli Bandurzystów Ukrainy. Na scenie SDK zespół 
zaśpiewa i zagra na tradycyjnych ukraińskich instrumentach – 
bandurach. Wstęp na ten niepowtarzalny występ będzie bezpłatny. 
Prowadzona natomiast będzie zbiórka pieniędzy na pomoc Ukrainie. 
Koncert „Z Ukrainą w sercu” rozpocznie się o godz. 18:00.
Narodowa Kapela Bandurzystów Ukrainy to wyjątkowy fenomen 
dziedzictwa kulturowego narodu ukraińskiego. Zespół liczy ok.                    
50 członków i składa się wyłącznie z mężczyzn. Z zespołem                            
w różnych latach współpracowali znani Ukraińscy artyści. Podczas 
występów zachwycają: precyzyjne opracowanie każdego utworu, 
majestatyczny pouczający, dramatyczny, często smutny charakter 
kompozycji połączony z błyskotliwym humorem, elementami 
współczesnego folku i kozacką charakteryzacją. W ostatnich latach 
zespół często koncertował w miastach i wsiach obwodu donieckiego 

i ługańskiego. Występy zespołu podnoszą patriotycznego ducha 
żołnierzy, którzy obecnie walczą w obwodach donieckim i ługańskim, 
dają chwile spokojnego życia wojskowym i mieszkańcom obszarów 
frontowych, dodają pewności siebie. Wstęp na koncert jest bezpłatny. 
Organizatorami koncertu jest Lokalna Organizacja Turystyczna Ustka 
i Ziemia Słupska, Urząd Miejski w Sławnie i Sławieński Dom Kultury. 

Narodowa Kapela Bandurzystów 
Ukrainy zagra w Sławnie

Sylwester bez miejskiego 
pokazu fajerwerków

Z powodu oszczędności, rosnącej inflacji i z uwagi na 
kryzys energetyczny w tym roku nie będzie tradycyjnego 
pokazu fajerwerków na sylwestra na pl. Wyszyńskiego               
w Sławnie. 


